

**DEWAN RAKYAT
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KETIGA BELAS (2014)**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATO' WIRA OTHMAN BIN ABDUL
[PENDANG]**

TARIKH : 16 OKTOBER 2014

SOALAN :

Dato' Wira Othman bin Abdul [Pendang] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah Kerajaan sedar, ramai orang tidak berpuas hati dengan cara agihan wang zakat, bagaimanakah cara agihan wang kutipan zakat dibuat. Dan siapakah di antara kumpulan masyarakat yang telah menerima bantuan zakat.

JAWAPAN: (YB MEJAR JENERAL DATO' SERI JAMIL KHIR BIN HAJI BAHAROM (B), MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI)

Tuan Yang di-Pertua,

Sebagaimana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, di bawah Butiran 1, Senarai 2, Jadual Kesembilan, Perlembagaan Persekutuan, hal-ehwal Agama Islam termasuklah urusan zakat terletak di bawah bidang kuasa Kerajaan Negeri. Oleh itu, pelaksanaan aktiviti agihan zakat adalah berbeza mengikut setiap negeri berdasarkan dasar dan pertimbangan pihak berkuasa agama negeri masing-masing dan Kerajaan Persekutuan tidak boleh mencampuri urusan dalam perkara berkenaan.

Berhubung persoalan **bagaimana agihan zakat dibuat**, suka untuk saya mengambil contoh di Wilayah Persekutuan yang diletakkan di bawah saya

sebagai Pengerusi Majlis Agama Islam Wilayah Persekutuan (MAIWP), di mana MAIWP merupakan agensi yang menguruskan dana zakat. Kutipan zakat harta di Wilayah Persekutuan dilaksanakan oleh Pusat Pungutan Zakat MAIWP (PPZ-MAIWP) manakala agihan zakat dilaksanakan oleh MAIWP melalui Bahagian Baitulmal.

Zakat yang dipungut kemudiannya diagihkan kepada lapan golongan asnaf sepertimana yang ditetapkan oleh syara' iaitu fakir, miskin, amil, muallaf, ar-rigab, al-gharimin, ibnu sabil dan fisabilillah. Oleh itu, mereka yang termasuk dalam golongan asnaf akan layak menerima bantuan zakat daripada MAIWP.

Pengagihan zakat di Wilayah Persekutuan secara umumnya dilaksanakan dalam dua bentuk iaitu secara langsung dan secara tidak langsung. Melalui agihan secara langsung, golongan asnaf akan menerima bantuan-bantuan menerusi skim-skim bantuan yang merangkumi aspek keperluan asasi, pendidikan, keusahawanan, kebajikan dan dakwah. Sehingga kini, terdapat 28 skim bantuan yang disediakan oleh MAIWP.

Agihan secara tidak langsung pula dilaksanakan MAIWP melalui penubuhan dan pembangunan infrastruktur dan prasarana yang boleh dimanfaatkan untuk jangka masa panjang. Antaranya dalam bidang pendidikan, MAIWP telah membangunkan Institut Kemahiran Baitulmal, Institut Profesional Baitulmal, Sekolah Menengah Agama MAIWP, Sekolah Menengah Integrasi Sains Tahfiz (SMISTA) dan Kolej Antarabangsa Sains Perubatan PUSRAWI (PICOMS).

Dalam aspek perlindungan dan kebajikan, wang zakat telah digunakan untuk membangunkan beberapa kompleks seperti Darul Kifayah untuk anak-anak

yatim termasuk anak-anak asnaf fakir & miskin dan Dar Assaadah untuk wanita yang terjebak dalam gejala sosial.

Menyedari akan keperluan memberikan perlindungan dan bimbingan kepada golongan muallaf, MAIWP kini sedang membangunkan kompleks Darul Hidayah yang akan dapat memberikan bimbingan secara intensif kepada golongan ini. MAIWP juga turut memanfaatkan wang zakat yang diterima dengan menubuhkan Pusat Bersalin Berisiko Rendah 1 Malaysia MAIWP- Hospital Putrajaya, Pusat Pembedahan Katarak MAIWP-Hospital Selayang dan Kedai Rakyat MAIWP. Penubuhan kemudahan-kemudahan ini telah mendatangkan manfaat dan memberi kemudahan yang besar kepada masyarakat khususnya umat Islam.

Wang zakat di Wilayah Persekutuan juga turut digunakan bagi membiayai pembayaran elaun guru-guru Sekolah Rendah Agama, KAFA dan elaun Imam Ratib, Pembantu Bilal Dan Pembantu Noja Masjid dan Surau Jumaat, pengimaran masjid dan surau di Wilayah Persekutuan, saguhati kepada asnaf muallaf yang baru memeluk Islam, dan menaiktaraf infrastruktur umat Islam seperti masjid, surau, sekolah rendah agama dan tanah perkuburan.

Secara umum, usaha-usaha pengagihan zakat yang dilaksanakan adalah diterima baik oleh masyarakat. Ini dapat dilihat daripada peningkatan kutipan zakat dari tahun ke tahun, antaranya disebabkan oleh keyakinan para pembayar zakat terhadap aktiviti agihan zakat yang telah dilaksanakan. Agensi-agensi pemantau seperti Jabatan Audit Negara juga berpuas hati dengan pencapaian dan pengurusan kewangan MAIWP di mana MAIWP telah menerima Anugerah Kecemerlangan Pengurusan Kewangan Berdasarkan Indeks Akauntabiliti 3 tahun berturut-turut sejak tahun 2011 dan sijil bersih bagi Penyata Kewangan MAIWP 8 tahun berturut-turut sejak tahun 2006.

Sekian, terima kasih.